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§ 1   
Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse ordföranden Ann-Katrin Åslund 
(FP) och vice ordf Ornina Younan (S) att justera dagens protokoll. 

Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 18 december 2013. 

 

Det anmäldes att protokollet fört vid stadsdelsnämndens sammanträde 

den 28 november 2013 justerades den 4 december 2013. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  __________________ 
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BLAD 3 

 

  

§ 2   

Svar på remiss om betänkandet Ut ur skuldfällan (SOU 
2013:72) 

Beslut 

Att bifalla förvaltningens förslag till svar på remissen 

Att påtala vikten av att information finns på fler språk än svenska 

I Spånga-Tensta bor medborgare från många olika delar av världen. 

Det är angeläget att det kommer att finnas informationsmaterial på de 

språk som oftast talas i vår stadsdel.   

 
Ärendet 

På uppdrag av Regeringen tillkallades en särskild utredare med 

uppdrag att föreslå åtgärder som förbättrar möjligheterna för dem som 

har rätt till skuldsanering att också få det. Utredningen utmynnades i 

ett antal förslag på förbättringar och förenklingar som underlättar 

skuldsaneringsförfarande, bland annat om betalningsplanens längd, 

kontroll av gäldenärens uppgifter och kvalificerad insolvens. Under 

utredningen har det också slagits fast att kunskapen som 

skuldsanering är låg i samhället varpå Kronofogdemyndigheten och 

Konsumentverket bör ansvara för information och utbildning på 

området. Förvaltningens bedömning är att de föreslagna åtgärderna är 

mycket bra och ställer sig positiv till de förslag som utredaren lyfter 

fram i betänkandet.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 18 november 2013. 

Dnr 777-2013-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Ann-Katrin Åslund (FP) lade gemensamt för FP+M+C 

fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa 

sig bakom det. 

 

Vice ordföranden Ornina Younan (S) föreslog gemensamt för S att 

nämnden skulle ställa sig bakom FP+M+C:s förslag.  

 

Ledamoten Awad Hersi (MP) föreslog gemensamt för MP att 

nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens förslag.   

 

Ledamoten Jonas Ljungstedt (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom förvaltningens förslag. 

 

forts. 
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BLAD 4 

 

  

forts § 2 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta FP+M+C+S:s förslag. 

 
Reservation 1 

Reservation anmäldes av ledamöterna Awad Hersi (MP) och Tomas 

Beer (MP) till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 

Att nämnden ställer sig bakom förvaltningens förslag.” 
 

Reservation 2 

Reservation anmäldes av ledamoten Jonas Ljungstedt (V) till förmån 

för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 

Att nämnden ställer sig bakom förvaltningens förslag” 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Awad Hersi (MP) lade gemensamt för MP+S+V fram ett 

särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Vi tackar förvaltningen för ett genomarbetat svar. 

Vi vill vidare poängtera vikten av att gäldenärens betalningsförmåga 

inte överskattas. Att se till betalningsförmågan på fem års sikt, istället 

för 15 års sikt, kan vara rimligt. Att det införs flexibilitet vid särskilda 

omständigheter som t ex allvarlig sjukdom för att kunna ge kortare 

skuldsaneringstid än fem år är bra. Att ge möjlighet till 

betalningsfrihet två månader om året är rimligt. Att under en 

skuldsanering leva på existensminimum, d v s för en ensamstående 

4500-5000 kronor i månaden förutom en rimlig hyreskostnad, är 

tufft.” 

 

__________________ 
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§ 3   

Svar angående remissen om riktlinjer för idéburen 
stadsförbättring  

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på remissen.  

 
Ärendet 

Det har inkommit en remiss från kommunstyrelsen om riktlinjer för 

idéburen stadsförbättring. Idéburen stadsförbättring innebär att staden 

ska ta tillvara på stockholmarnas idéer om hur deras närmiljö kan 

förbättras. Ett antal riktlinjer har formulerats för prioritering av idéer.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 november 2013. 

Dnr 810-2013-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Awad Hersi (MP) lade gemensamt för MP+S+V fram ett 

särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Vi i Miljöpartiet välkomnar förslaget. Dock vill vi understryka på 

vikten för att medborgarna får möjlighet att påverka sin egen närmiljö 

på ett flexibelt sätt utan att stadens nämnder och bolag sätter några 

byråkratiska käppar i hjulet. Målsättningen är att ta vara på bra idéer 

hos enskilda invånare som vill göra sin gata, sin stadsdel och sin stad 

till en roligare, vackrare och mer intressant plats. Staden ska 

välkomna och uppmuntra initiativ och engagemang från 

stockholmarna snarare än att avfärda dem.” 

 

__________________ 
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§ 4   

Svar på medborgarförslag om trafikmiljön kring Tensta allé 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på medborgarförslaget. 

2. Stadsdelsnämnden vidarebefordrar medborgarförslaget till 

trafiknämnden.  

 
Ärendet 

Det har inkommit ett medborgarförslag om trafikmiljön vid Tensta 

allé och korsningen Tensta allé/Tenstastråket i Tensta. 

Förslagsställarna är oroliga över den röriga trafikmiljön som råder vid 

Tensta allé och korsningen Tensta allé/Tenstastråket.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 december 2013. 

Dnr 594-2013-1.6. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 5   

Svar på skrivelse om säkerhetshöjande åtgärder på gatorna i 
Hjulsta 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen. 

2. Stadsdelsnämnden vidarebefordrar skrivelsen till trafiknämnden.  

 
Ärendet 

Det har inkommit en skrivelse från Miljöpartiet om den bristande 

trafiksäkerheten på Hjulstas lokala gator. Det finns många förskolor 

och en grundskola i området vilket gör att det rör sig många barn och 

ungdomar i området. Förslagsställarna efterfrågar hastighetsdämpande 

åtgärder och markering av övergångsställe.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 november 2013.  

Dnr 779-2013-1.6. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Awad Hersi (MP) lade gemensamt för MP+S+V fram ett 

särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Att Stadsdelsnämnden beslutar att bifalla skrivelsen och därutöver 

anföra: 

 

Trafiksituationen på gatorna i Hjulsta är inte tillfredställande.  

Även om det är trafiknämndens ansvarsområde anser vi att nämnden 

ska ställa sig bakom skrivelsen från Miljöpartiet angående 

trafiksituationen och trafikförbättrande åtgärder om i Hjulsta.” 

 

__________________ 
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§ 6   

Svar på medborgarförslag om att anlägga en idrottshall i 
Spånga 

Beslut 

1. Att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag. 

2. Att ärendet skickas till idrottsnämnden tillsammans med 

stadsdelsnämndens beslut. 

 

Att i övrigt anföra 

Spånga-Tensta är en stadsdel där det bor många ungdomar. Här finns 

många aktiva idrottsföreningar som representerar en mångfald av 

idrotter. Den trånga sektorn för verksamheterna är tillgången till hallar 

och detta gäller såväl i gamla Spånga som i Tensta. Det är angeläget 

att detta uppmärksammas när nya hallar planeras i Stockholms stad.  

 
Ärendet 

Det har inkommit ett medborgarförslag om att anlägga en idrottshall 

på ängarna vid Spånga IP. Förvaltningen har fått ett svar från 

idrottsförvaltningen som är den förvaltning som ansvarar för 

anläggandet av nya idrottshallar. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 november 2013.  

Dnr 637-2013-1.2.4. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Ann-Katrin Åslund (FP) lade gemensamt för FP+M+C 

fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa 

sig bakom det. 

 

Vice ordföranden Ornina Younan (S) föreslog gemensamt för S att 

nämnden skulle ställa sig bakom FP+M+C:s förslag.  

 

Ledamoten Awad Hersi (MP) föreslog gemensamt för MP att 

nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens förslag.   

 

Ledamoten Jonas Ljungstedt (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta FP+M+C+S:s förslag. 

forts. 
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forts § 6 
 

Reservation 1 

Reservation anmäldes av ledamöterna Awad Hersi (MP) och Tomas 

Beer (MP) till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 

Att nämnden ställer sig bakom förvaltningens förslag.” 

 

Reservation 2 

Reservation anmäldes av ledamoten Jonas Ljungstedt (V) till förmån 

för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 

Att nämnden ställer sig bakom förvaltningens förslag” 

__________________ 
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§ 7   

Nedskrivning av fordran 

Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar att nedskriva upptagna fordringar om 

465 244 kronor.  

 
Ärendet 

Enligt stadens regler för ekonomisk förvaltning, kapitel 3 paragraf 2 

ska en obetald fordran skrivas ned i bokföringen efter det att alla 

inkassoåtgärder vidtagits eller senast ett år efter förfallodatum. Detta 

innebär enbart en bokföringsteknisk åtgärd. En gäldenär är fortfarande 

betalningsskyldig även om fordran avskrivits i bokföringen och 

avförts räkenskaperna.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 18 november 2013. 

Dnr 838-2013-2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 8   

BRÅ protokoll 2013 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger protokollet från den 7 oktober 2013 till 

handlingarna.  

 
Ärendet 

Protokoll från Brottsförebyggande rådets sammanträde den 7 oktober 

anmäls.  

 

Dnr 239-2013-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 9   

Anmälan av medborgarförslag  

Beslut 

Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om att belysa vattentornet.  

 
Ärendet 

Det har inkommit ett medborgarförslag om att belysa vattentornet.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 november 2013.  

Dnr 842-2013-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 10   

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
november 2013 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

 
Ärendet 

Förteckningen finns i en pärm på sammanträdet.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 11  

Information, kurser och konferenser 

Ingen information togs upp.  
__________________ 
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§ 12  

Nämndens och förvaltningens frågor 

Inga frågor togs upp.  
__________________ 
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§ 13   

Verksamhetsplan och budget 2014 

Beslut 

Att bifalla förvaltningens förslag till beslut samt 

i övrigt anföra:  

Verksamhetsplan och budget för stadsdelsnämnden Spånga-Tensta 

hänger tätt samman med Stockholm stads budget 2014. Mål som 

beslutats i kommunfullmäktige styr i kombination med de lokala 

målen nämndens verksamhet.  

Utgångspunkten för alliansens politik är stockholmaren som bor eller 

verkar i Spånga-Tensta. Medborgarnas behov, intressen och 

möjligheter är vägledande i vårt politiska arbete. Verksamhet och 

organisation ska anpassas för att möta medborgarnas val och 

förväntningar. Utgångspunkten ska vara att boende i Spånga-Tensta 

har makten över sina egna liv och beslut.  

 

Barn och unga 

Spånga-Tenstas förskolor håller hög kvalitet och uppfyller 

barnomsorgsgarantin. En stor och viktig utmaning är att öka antalet 

utbildade förskollärare i verksamheterna, målet för 2014 är 50% i 

stadsdelen. Kompetensutveckling av all personal pågår. 

Förskolepengen i Spånga-Tensta höjs med 4,3% .  

Under året startar också Stockholm högläser i stadsdelens förskolor. 

Stadsdelsnämnden, utbildningsnämndens och kulturnämndens 

samarbete som sätter särskild fokus på litteraturens betydelse. Det ska 

bli en del i den ordinarie förskoleverksamheten och kommer stärka 

och stödja förskolans arbete med barns språkutveckling. 

 

Föreningslivet fyller en viktig funktion för många barn och ungdomar 

och får även nästa år stöd från staden och stadsdelen, det gäller inte 

minst sommarverksamhet. 

Spånga-Tensta är en stadsdel med många fritidsgårdar utveckling av 

verksamheterna sker kontinuerligt. Blå Huset drivs på entreprenad av 

Stadsmissionen liksom fritidsgårdsverksamheterna i gamla Spånga, 

Grottan, Folkan och Bromstens Fritidsgård. Många familjer i 

stadsdelen är trångbodda och det är svårt för barn och ungdomar att 

läsa läxor eller utöva fritidssysselsättningar hemma. Under det 

kommande året kan det finnas anledning att se över behovet att någon 

ytterligare fritidsgård eller annan öppen verksamhet i stadsdelen. 

 

Strukturerat samarbete är nyckeln till goda resultat. Arbetet som pågår 

inom ramen för SamTidigtFörst där skola, socialtjänst,  

forts. 
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forts § 13 

 

fritidsverksamhet och polis ingår har givit goda resultat och röner 

uppmärksamhet utanför stadsdelens gränser.  

I Spånga-Tensta finns sociala insatsgrupper för såväl ungdomar som 

unga vuxna. Detta förutsätter ett tight samarbetet mellan många olika 

aktörer, allt för den unga eller unga vuxnas bästa. 

Detta är nya sätt att arbeta som fortfarande drivs i projektform. 

Arbetet kommer fortsätta och utvecklas under 2014 och båda 

projekten följs av forskare. Utvärdering av sociala insatsgrupper för 

ungdomar presenteras under hösten 2014.     

 

Föräldrars ansvar för de egna barnen och ungdomarna kan inte nog 

poängteras. Ibland behövs stöd i föräldrarollen därför är det bra att 

såväl den generella föräldrautbildningen ABC som Komet är väl 

utvecklad i Spånga-Tensta.  

 

När barn eller ungdomar påträffas berusade eller begått brott ska de 

tillsammans med föräldrarna kallas till socialtjänsten för samtal inom 

48 timmar, snabba insatser är angelägna. 

  

Satsningarna på feriejobb är viktigt. Erfarenheterna från tidigare år av 

sommarjobb för stadsdelens ungdomar är mycket goda och även 2014 

kommer den möjligheten att finnas i samarbete med Järvalyftet. 2013 

kommer över 100 ungdomar arbeta under jullovet och 2014 utvecklas 

arbetet till att omfatta fler lov.  

  

Äldre och funktionsnedsatta  

Under året sker också satsningar i stadens äldreomsorg bland annat 

höjs hemtjänstpengen med 3%. Stort fokus bör finnas på att utveckla 

det sociala innehållet, mat och matsituationer och att under sommaren 

och storhelger genomföra särskilda aktiviteter samt att  

uppmärksamma ensamma äldre. 

 Öppen verksamhet fyller en viktig funktion för att skapa kontakter, 

motverka ensamhet och höja livskvaliteten. Forskning visar att detta 

har betydelse för kunna leva ett hälsosammare liv. I Spånga-Tensta 

finns den uppskattade öppna dagverksamheten Elin på Tensta 

servicehus. Under året bör förutsättningarna för att starta en öppen 

dagverksamhet även i gamla Spånga utredas.   

Möjligheten att välja utförare i hemtjänst och boende är uppskattat. 

Information om alternativen är en central funktion som ständigt måste 

utvecklas.  

forts. 
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forts § 13 

 

Tillgänglighet och trygghet i kontakter med förvaltningen är viktiga 

kvalitetsaspekter. Den senaste brukarundersökningen visar att 

nöjdheten med äldreomsorgen ökat. 

 

Vi välkomnar att fullmäktige i budgeten för 2014 tydligt uttalar att 

ålder och ensamhet ska spela större roll vid biståndsbedömningen till 

servicehus, detta måste självklart få genomslag i förvaltningens arbete 

Stadsdelens äldreverksamhet håller hög kvalitet och samarbetet med 

frivilligorganisationer förstärker detta ytterligare. Guldkant och 

Trygghetsringningen är några exempel på detta. 

 

I Stockholm råder en stor brist på bostäder för personer med 

funktionsnedsättning, såväl gruppbostäder som lägenheter. Det är 

angeläget att stadsdelsförvaltningen tar tillvara alla möjligheter till 

nya bostäder vid nybyggnation och ombyggnationer i stadsdelen. Ett 

näraliggande exempel är när Svenska Bostäder under nästa år planerar 

att starta förtätning och ombyggnation av sina fastigheter i Spånga 

Centrum.  

I såväl Bromstens Industriområde som vid annan nybyggnation är det 

viktigt att förvaltningen är ute i god tid och gör beställningar på 

bostäder för personer med funktionsnedsättning. 

 

Ekonomiskt bistånd  

Samarbetet med jobbtorgen är av central betydelse dels för att hålla 

kostnaderna nere men ännu mer för att genom jobbtorgen medverka 

till att ge människor möjlighet till egen försörjning. Ett utvecklat 

samarbete med arbetsförmedlingen ska också ske under året.. Antalet 

hushåll som är beroende av ekonomiskt bistånd har stadigt minskat 

och ligger nu på historiskt låga nivåer. 

Enligt Rädda Barnens nyligen presenterade  rapport om barnfattigdom 

så minskar barnfattigdomen i Stockholm. Spånga-Tensta är en av de 

stadsdelar där den minskar allra mest.  Detta arbete måste ständigt 

fortgå och det är angeläget att använda möjligheten till fritidspeng för 

barn i hushåll med försörjningsstöd som aviserats i regeringens budget 

och som beräknas träda i kraft vid halvårskiftet.  

 

Trygghet och delaktighet 

Stadsdelen fortsätter att utveckla och förbättra det goda samarbete 

som idag finns med andra aktörer. Detta sker dels inom ramen för det 

lokal BRÅ samt genom konkreta projekt och uppdrag.  
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Det är tydligt att många medborgare är intresserade av att delta aktivt i 

det lokala trygghetsarbetet såväl i Tensta som i Gamla Spånga. Ett 

exempel är föreningar som deltar och organiserar vuxenvandringar 

och möten i trygghetsfrågor. Ett annat exempel är 

Grannstödsverksamheten som helt bygger på ideella insatser och 

fyller en stor funktion. Samarbete med socialtjänst, skola, barn och 

ungdomsverksamhet, polis, fastighetsägare, föreningsliv och 

näringsidkare är av central betydelse.  

För trygghet och trivsel spelar Järva Rent och Snyggt en stor roll, 

föreningslivet engageras i olika former av miljöarbete. 

Medborgarkontoret är ett viktigt nav. Under det gångna året har 

arbetet utvecklats  och blivit en mycket viktig kontaktlänk till 

stadsdelens övriga verksamhetsområden. Något  som efterfrågats när 

förvaltningen är utlokaliserad till Lunda industriområde.   

 

Välskötta parker, grönområden och gångstråk har stor betydelse för 

upplevelsen av trygghet och trivsel. Stadsdelen har också flera 

grönområden med fornlämningar . Det är angeläget att utveckla 

former för vård och upprustning av dessa områden.  

 

Valfrihet och kvalitet 

I Spånga-Tensta pågår ständigt utvecklings- och kvalitetsarbete på alla 

nivåer och alla medarbetare arbetar aktivt med vision 2030, Ett 

Stockholm i världsklass.   

Vi värnar medborgarnas möjligheter att göra de egna valen. Arbetet i 

staden fortsätter för att utveckla såväl valfrihetssystem som 

information om alternativen. Lagen om valfrihet ger stora möjligheter 

till utveckling. 

Valfrihet och kvalitet måste höra ihop. Noggrann uppföljning och 

kvalitetsgranskning av såväl kommunal som enskild verksamhet är 

mycket viktigt.  

 

Medarbetarna  

Kvaliteten i stadsdelens verksamheter beror i hög grad på engagerade, 

kompetenta och professionella medarbetare som trivs och vill vara 

med och utveckla arbetsplatsen, det förutsätter goda chefer och ledare. 

Arbetet med att ha attraktiva arbetsplatser fortsätter.  

Stort fokus måste vara att minska sjukskrivningstalen i stadsdelen.  

 

I stadens budget finns tydliga beslut att medarbetare som idag 

ofrivilligt arbetar deltid ska erbjudas heltid.  
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Det är viktigt att stadsdelsförvaltningen utarbetar en plan för hur detta 

ska genomföras.   

 

Verksamhetsplan och budget 2014 har en tydlig inriktning på hög 

kvalitet och god hushållning med fokus på stadens kärnverksamheter . 

Tillsammans med alla stadsdelens medarbetare, ett engagerat 

föreningsliv många enskilda medborgare och stadens övriga 

verksamheter fortsätter arbetet för att göra Spånga-Tensta till en 

trevlig, trygg och spännande stadsdel att bo och vistas i under 2014.  

 

1. Stadsdelsnämnden godkänner verksamhetsplan 2014 inklusive 

budget och tillhörande bilagor och överlämnar den till 

kommunstyrelsen. 

2. Stadsdelsnämnden godkänner omslutningsförändringar om 83,5 

mnkr enligt bilaga 02. 

3. Stadsdelsnämnden godkänner förslag till resultatenheter enligt 

bilaga 01. 

4. Stadsdelsnämnden ansöker om medel till feriejobb 2014 om 8,1 

mnkr enligt bilaga 04 

5. Stadsdelsnämnden godkänner justering av dygnskostnad för 

boende på Bromstensgården enligt bilaga 05. 

6. Stadsdelsnämnden ansöker om medel till Vackra Stockholm - 

Gröna jobb om 150 tkr enligt bilaga 07. 

7. Stadsdelsnämnden ansöker om medel till Vackra Stockholm – 

Järva rent och snyggt om 350 tkr enligt bilaga 07. 

8. Stadsdelsnämnden ansöker om medel till Vackra Stockholm – 

Lekparkernas uppsnyggning om 100 tkr enligt bilaga 09. 

9. Stadsdelsnämnden ansöker om medel gällande ytterstads medel 

om 10,1 mnkr, varav Trygg i Tensta om 3,0 mnkr, Trygghetsvärdar 

om 2,5 mnkr, Järva rent och snyggt om 2,5 mnkr, Lovaktiviteter 

0,8 mnkr, Föreningssamverkan om 0,6 mnkr, SamtidigtFörst om 

0,3 mnkr, Social oro om 0,4 mnkr om enligt bilaga 21. 

10. Stadsdelsnämnden begär budgetjustering om 1,3 mnkr för 

hemlöshetsprojektet Planet i enlighet med bilaga 20. 

11. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet. 
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Ärendet 

Förvaltningen lägger fram ett förslag till verksamhetsplan för 2014. I 

förslaget ingår en beskrivning av de resultat som verksamheterna 

förväntas uppnå under året och hur de bidrar till att uppfylla 

kommunfullmäktiges mål. I verksamhetsplanen finns också ett förslag 

till budgetfördelning mellan verksamhetsområdena. Budgeten är 

upprättad i balans. 

Arbetet med verksamhetsplanen har sin utgångspunkt i 

kommunfullmäktiges budget med tillhörande mål och budgetramar 

och förvaltningens ekonomiska prognoser. Ambitionen med 2014 års 

verksamheter är att erbjuda god kvalitet och en effektiv 

resursanvändning till största möjliga nytta för våra brukare. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 december 2013.  

Dnr 897-2013-1.1 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Ann-Katrin Åslund (FP) lade gemensamt för FP+M+C 

fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa 

sig bakom det. 

 

Vice ordföranden Ornina Younan (S) lade för S fram ett eget förslag 

till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ledamoten Awad Hersi (MP) föreslog för MP att nämnden skulle 

återremittera ärendet.   

 

Ledamoten Jonas Ljungstedt (V) lade för V fram ett eget förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag eller 

återremitteras. Stadsdelsnämnden beslutade att avgöra ärendet idag. 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på FP+M+C:s förslag och 

fann att nämnden hade beslutat att anta det. 

 

forts. 

 

 

 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 12 DECEMBER 

2013 

BLAD 22 

 

  

forts § 13 
 

Reservation 1 

Reservation anmäldes av vice ordföranden Ornina Younan (S), 

ledamöterna Emanuel Öz (S) och Rune Olofsson (S) till förmån för 

eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 

Att avslå förvaltningens förslag till verksamhetsplan och budget för år 

2014. 

 

Att förvaltningen får återkomma med ett förslag till verksamhetsplan 

och budget utifrån socialdemokraternas reservation i 

kommunfullmäktige och vad som anförs här. 

 

Att därutöver anföra följande 

  

Stockholm är en stad med nästintill oändliga möjligheter. Den urbana 

miljön kombinerat med ett tolerant och jämlikt samhälle har skapat 

möjligheter som finns i få andra delar av världen. 

I grunden handlar det om Stockholmarens förmåga att växa och 

utvecklas och om Stockholmarens nyfikenhet, kreativitet och vilja att 

skapa något bestående för sig och de sina. Men lika mycket handlar 

det om ett samhällssystem som genom gemensamma institutioner 

låter människor vara starka och självständiga individer. I en storstad, 

mer än i många andra miljöer, är vi beroende av varandra. Där är vi 

beroende av ett samhälle som fungerar. 

 

Det är när staden är tillräckligt stark för att fungera väl som alla kan få 

en tillräckligt bra kunskapsgrund för att kunna få ett arbete. Det är när 

det investeras tillräckligt i vår gemensamma infrastruktur och i vår 

välfärd som det är möjligt att kunna röra sig fritt och komma till sitt 

arbete, att det finns värdig äldreomsorg där även äldre ges en chans att 

leva sitt liv efter egna önskemål. 

I Stockholm finns resurserna och förutsättningarna att erbjuda alla 

människor en välfungerande välfärd. Stadens leverans av välfärd är 

avgörande för vardagen. 

Barnens skola, omsorgen för de som har en funktionsnedsättning eller 

möjligheten att få en bostad är exempel där en väl fungerande stad är 

nödvändig. 

 

I det Stockholm som styrts av Moderaterna under 7 år är 

utanförskapet och bidragsberoendet alltför stort.  
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I vår del av staden växer en generation upp där möjligheten till jobb 

känns avlägsen. Möjligheten till en bostad, en god hälsa eller en bra 

utbildning – alla är de exempel på en stad som blir alltmer tudelad. 

Med tudelningen följer missade möjligheter. Barn som aldrig får 

chansen att visa sin fulla potential, ungdomar som aldrig kommer in 

på arbetsmarknaden eller känslan av ökande otrygghet begränsar 

möjligheter. En sådan stad 

är en stad med missade möjligheter. 

 

Stockholm kan bättre än idag. I takt med att Moderaterna lagt allt 

fokus på sänkta skatter och utförsäljning av våra gemensamma 

tillgångar har förutsättningar för skola, infrastruktur och jobb 

försummats. Vilket idag märks på försämrade skolresultat, sämre 

vägar och kollektivtrafik samt ökad långtidsarbetslöshet. 

Vi socialdemokrater har en annan ambition för Stockholm. I vårt 

budgetförslag visade vi på en alternativ väg för Stockholm. En väg 

där stora investeringar i utbildning och jobb ger möjligheter för fler. 

En väg som är fylld också av möjligheter för Stockholm 

 

Vi vill bygga ett Spånga-Tensta där alla kan arbeta och växa. Ett 

Spånga-Tensta där alla oavsett bakgrund har möjlighet att delta i 

samhället på lika villkor. Där alla kan förverkliga sina drömmar. 

 

Förskolan 

Förskolan är det första steget i det livslånga lärandet. Forskningen 

visar tydligt 

att en förskola med god kvalitet utjämnar barns olika förutsättningar 

och motverkar 

orättvisor såväl i barns uppväxtförhållanden som i deras senare liv. 

Förskolor med hög kvalitet i verksamheten påverkar i allra högst 

gradframtiden för stadsdelens barn. En bra förskola kan göra skillnad 

för barnets språkutveckling, inte enbart under tiden det går på 

förskolan utan resten av barnets liv. Förskolor som är näraliggande är 

en förutsättning för att stadens föräldrar ska kunna känna trygghet och 

ha en fungerande tillvaro. 

Förskolor ska hålla målet om 14 barn i småbarnsgrupper och 18 barn i 

syskongrupper. 

 

Idag är andelen förskollärare bland personalen lägre än i övriga 

Sverige. Inte nog med att vi ligger långt efter övriga delar av landet – 

utvecklingen går även åt fel håll.  
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Det är ett av stadens största problem när det gäller pedagogisk 

verksamhet. Detta leder till lägre kvalitet på den pedagogiska 

verksamheten. Denna utveckling måste brytas och fokus måste därför 

ligga på att tydligt höja andelen förskollärare. Under 2014 ska därför 

en handlingsplan arbetas fram för att öka andelen förskollärare i 

verksamheten. Viktiga delar av detta handlar om att ge möjlighet för 

fler anställda inom barnomsorgen att vidareutbilda sig, höja yrkets 

attraktivitet och höja stadens konkurrenskraft på denna del av 

arbetsmarknaden. 

 

Samtidigt har staden/stadsdelen problem med att inte minst 

barnskötarna saknar heltidstjänster och har så låg lön att det är svårt 

för förskolor att behålla personal över tid. Staden behöver därför bli 

en betydlig bättre arbetsgivare, med kompetensutveckling för alla 

personalkategorier, med heltidstjänster för alla anställda som önskar 

och med ett löneläge som säkrar tillgången på utbildad personal. 

 

För att ge barnen samma goda förutsättningar inför grundskolan 

oavsett deras bakgrund, föreslår vi mer resurser till förskolans 

socioekonomiska tillägg. Det möjliggör i sin tur viktiga insatser som 

exempelvis ett utökat arbete med språkutvecklingen. Med ett höjt 

socioekonomiskt tillägg får också förskolor med störst behov 

möjlighet att aktivt jobba med att rekrytera en högre andel 

förskollärare. 

 

Öppettiderna inom förskolan ska vara sådana så att de även passar 

föräldrar som jobbar på obekväma arbetstider och staden ska kunna 

erbjuda barnomsorg nattetid till de som efterfrågar och har behov av 

sådan. Öppettiden i förskolan ska kunna kombineras med 

heltidsarbete oavsett när det utförs. Föräldrar ska kunna välja en 

förskola som passar just deras livssituation. 

 

Vårdnadsbidraget förvägrar barn den viktiga utveckling som förskolan 

ger, vilket inte minst drabbar barn med utländsk bakgrund, och 

hindrar kvinnors deltagande på arbetsmarknaden. Vårdnadsbidraget 

ska därför avskaffas. 

 

Verksamhet för barn och ungdom 

Fritidsverksamheten är en oerhörd viktig del i våra barns trygga 

utveckling. Det handlar om att bli sedd av flera vuxna, att få möjlighet 

att träffa nya vänner och att få chansen att odla intressen.  
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En öppen fritidsgård kostar pengar en stängd kan kosta hur mycket 

som helst. En enda ung människa som hamnar i missbruk och 

kriminalitet kan kosta samhället uppemot 2 miljoner kronor per år. 

Det är mer än den årliga kostnaden för att driva en fritidsgård. Målet 

med stadens verksamhet för barn och unga är att erbjuda en 

meningsfull och tillgänglig fritid för alla barn, oavsett föräldrarnas 

ekonomiska och sociala bakgrund. Fritiden ska vara lärande och 

stärkande, där barnens utveckling och deltagande i det sociala livet 

tillgodoses. Barnfattigdomen riskerar att leda till att många barn blir 

ensamma och hamnar i ett socialt utanförskap. De avgiftsfria 

aktiviteterna blir därför ett allt viktigare inslag i arbetet för att alla 

barn ska få möjligheter. Likaså är det viktigt att övriga aktiviteter, 

drivna av kommunen eller förningar, håller tillbaka avgifter som 

begränsar. 

 

De kommunala fritidsverksamheterna ska systematiskt arbeta med att 

säkerställa att alla barn och unga får goda möjligheter till en 

utvecklande och rolig fritid. Fritidsverksamheterna i staden ska vara 

arenor där barn och unga får 

möjlighet att ge uttryck för sina ambitioner, känslor och tankar i form 

av kultur och skapande samt idrott och rörelse. Vi vill att Stockholm 

ska bli den bästa staden att växa upp i. 

 

Meningsfull och tillgänglig fritid oavsett bakgrund och 

förutsättningar 

Flera rapporter och undersökningar visar att barn från ekonomiskt 

utsatta hushåll deltar i mindre utsträckning i organiserade 

fritidsaktiviteter än andra barn. Detsamma gäller barn med 

ensamstående föräldrar, barn i arbetarhushåll och barn vars föräldrar 

är födda utomlands. Alla ska ha tillgång till de kommunala 

fritidsverksamheterna. Tillgängligheten ska vara oberoende av 

bostadsområde eller föräldrars inkomst. För att nå upp till 

målsättningen att alla barn ska få en likvärdig fritid krävs det 

satsningar och nytänkande strategier för att nå alla barn oavsett deras 

bakgrund och förutsättningar. 

 

Parklekar och lekparker 

För de minsta barnen är den öppna förskoleverksamheten och 

parklekarna viktiga inslag i vardagen.  
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Även för föräldrarna fyller dessa verksamheter en viktig funktion när 

det kommer till att träffa andra vuxna människor under sin 

föräldraledighet. 

Den öppna förskoleverksamheten och parklekarna ska vara öppen för 

alla och verksamheten ska stärkas med fokus på att nå fler besökare. 

Parklekarna är populära även för barn i förskolan och de lägre 

klasserna i skolan. De ska erbjuda aktiviteter för barn i olika åldrar på 

ett utmanande och säkert sätt. Ett fungerande och långsiktigt underhåll 

av alla parklekar ska säkras. 

 

Nästan varje park i staden rymmer lekplatser för barn. Dessa ska 

värnas och underhållas. 

 

Kollo 

Allt för många av våra barn har inte möjlighet att lämna sin egen 

stadsdel under sommaren. Alla stockholmsbarn ska därför erbjudas en 

plats i antingen den stadsdelsövergripande kolloverksamheten eller 

annan sommarverksamhet anpassad efter specifika behov. 

Uppsökandearbetet ska vara en naturlig del av kolloverksamheten så 

att fler barn ska få kännedom om kollo. 

 

Skolan ska erbjuda sommarkolloverksamhetet som en del av 

sommarskolor för elever som har behov av detta. Som en del av 

simkunnighetssatsning bör även sim- och vattenkollon som syftar till 

simkunnighet organiseras. Denna verksamhet bör självklart vara helt 

avgiftsfri. 

 

Demokrati och inflytande 

Demokrati och inflytande ska finnas som en naturlig del i vårt 

samhälle varje dag, detta gäller inte minst de verksamheter som riktar 

sig till barn och unga. Utifrån sitt speciella ansvar för barn och unga 

ska stadsdelsnämndn arbeta strategiskt med att öka demokratin i 

beslutsgångar och inflytandet över den egna vardagen. Ärenden ska 

vara enkla att följa och beslut ska fattas så nära den omfattade som 

möjligt. Genom att ge barn och unga möjlighet till ökad 

delaktighet och inflytande över våra gemensamma tillgångar skapar vi 

en gemenskap där medborgarna bryr sig om sitt samhälle och är 

villiga att ta ansvar för det. 

 

Stadsdelsnämnden ska vara den decentraliserade och lokalt 

närvarande förvaltningen i stadsdelen.  
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Därför är det viktigt att stadsdelsnämnden arbetar med att fördjupa 

demokratin, uppmuntra engagemang och skapa flera forum för dialog 

med medborgarna kring stadens uppgifter och åtaganden. 

Stadsdelsnämnderna ska utvecklas för att utgöra en reell kraft och 

kunna vara ett trovärdigt forum för demokratisk dialog mellan staden 

och dess medborgare. 

 

Vi föreslår att förvaltningen använder Järvalyftet för att finansiera en 

tjänst som har som syfte att arbeta med att fördjupa demokratin, 

dialogen mellan boende i området och politiker samt att stötta 

ungdomsråd, gårdsråd och andra demokratifrågor. Ett av 

huvudsyftena måste också vara att kartlägga vilka forum som finns 

där boende i stadsdelen, framförallt ungdomar, kan engagera sig för 

sitt närområde. Ett annat kan vara att ge en fördjupad kunskap om det 

demokratiska systemet och möjligheten att påverka. Megafonen till 

Spånga-Tensta 

 

Föreningsliv 

I Spånga-Tensta har vi föreningar som gör en stor insats på många 

områden. Det är bra och viktigt att förvaltningen har ett nära 

samarbete med föreningarna så som det är idag, och att man tar 

tillvara det engagemang som finns i våra områden. Vi tycker att det är 

oerhört viktigt att det finns mötesplatser i stadsdelen. Idag har 

föreningarna svårt att hitta lokaler att ha möten i och det är ofta svårt 

att få ekonomin att räcka till. Vi vill därför ge förvaltningen uppdraget 

att ta fram ett förslag på hur man kan ge föreningslivet bättre 

förutsättningar och möjligheter till mötesplatser. I en långsiktig vision 

för Järva borde Stockholm satsa på att skapa fler mötesplatser. 

Järvalyftet kan finansiera uppbyggnaden och upprustning och 

eventuella ombyggnationer av lokaler, så att vi får mötesplatser och 

lokaler som föreningar kan ha möten i. Exakt vad som ska finnas och 

hur det ska fungera måste vi ta fram i samarbete med föreningarna i 

stadsdelen. 

Det finns möjligheter för föreningar att söka pengar till att bedriva 

verksamhet, till exempel via kulturförvaltningen och 

idrottsförvaltningen, men det är inte många som känner till det. Vi 

tycker att förvaltningen via medborgarkontoret kan bistå med stöd och 

hjälp till föreningar att söka dessa bidrag. 
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Äldreomsorg 

Äldreomsorgen ska garantera trygghet i vardagen. Genom en hög 

kvalitet på tjänsterna kan den äldre så långt möjligt upprätthålla sitt 

sätt att leva även när fysiken sätter begränsningar. Stockholm ska vara 

en stad som ser äldre som en tillgång och därför fokuserar på 

möjligheter mer än begränsningar. Äldreomsorgen ska präglas av ett 

arbetssätt som kännetecknas av respekt, trygghet och kvalitet för de 

äldre. Utvecklingen under de senaste åren går i motsatt riktning. En 

liberaliserad äldreomsorgsmarknad har minskat förutsättningarna för 

kvalitet, och staden ligger idag  lågt i förhållande till andra kommuner 

när det gäller brukarundersökningar. 

En mer restriktiv biståndsprövning har därutöver begränsat 

tillgängligheten och valmöjligheterna för stadens äldre. 

 

Mot ovan beskriven bakgrund behöver Stockholms äldreomsorg en 

nystart. Utgångspunkten måste vara att bringa ordning och reda och 

höja kvaliteten samtidigt som de äldres inflytande ökar. Nedan 

redovisar vi våra program för ”Ordning och reda” samt ”Trygghet i 

kvalitet”. Båda delarna handlar om stadens arbete gentemot utförare, i 

egen och upphandlad regi, och om hur staden ska kunna garantera 

kvaliteten som ger trygghet. 

Regelverket kring äldreomsorgen behöver ses över. Vi initierar vårt 

önskemål om en översyn av biståndsbedömningen för att garantera en 

likvärdig rätt till omsorg i hela staden. Vi redovisar också nedan vår 

ambition att öka äldres rätt att påverka sin hemtjänst genom en 

förenklad biståndsprövning enligt den så kallade Linköpingsmodellen. 

Möjligheten att välja utförare är av avgörande betydelse för 

Stockholms äldre. Där många medborgare upplever påverkan inom 

organisationer som tung och byråkratisk innebär den makt som 

möjligheten att välja till, eller välja bort, en modell för inflytande som 

förutom att ge makt till medborgarna också ger viktiga signaler kring 

hur utförare, offentliga och privata sköter sina åtaganden. 

Det offentliga ska i detta sammanhang garantera att det finns 

tillräcklig kvalitet och att det finns ett tillräckligt utbud . Utbudets 

bredd ska inte bara vara kvantitativt utan också till bredd i innehåll 

och profilering. 

Möjligheten att välja i vardagen måste bli bättre. Vi utvecklar därför 

förslag, se nedan, för att öka inflytandet för äldre när det gäller 

insatser som de har rätt till.  
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På sikt behöver staden mer långsiktigt utveckla en modell som 

grundar sig på rättigheter som äldre har i förhållande till staden, 

oavsett utförare. Det ska inte finnas några dåliga val för Stockholms 

äldre. 

Alla som är i behov av stöd, vård och omsorg ska ha rätt att påverka 

och ha reellt inflytande över vad som ska göras, när det ska göras, hur 

det ska göras och av vem det ska göras 

 

Det är viktigt att staden erbjuder goda arbetsvillkor, bra arbetsmiljö 

och möjlighet till kompetensutveckling för personal inom 

äldreomsorgen så att kompetensen bibehålls och förstärks. För hög 

personalomsättning innebär många gånger en otrygghet för de äldre 

och en förlust av en kontinuitet inom verksamheterna. Det är särskilt 

känsligt inom hemtjänsten med redan idag hög personalomsättning. 

Därför behöver anställningsvillkoren förbättras. Vi vill se insatser för 

att minska skadlig personalomsättning i äldreomsorgen. Som vi 

redovisar under kommunstyrelse mm vill vi se insatser för att minska 

ofrivilliga deltider, tidsbegränsade anställningar och delade turer. Vi 

redovisar också där insatser för att generellt stärka stadens arbete med 

kompetensutveckling. Under avsnittet om äldrenämnden redovisar vi 

närmare de kompetenshöjande åtgärder som vi anser behövs för att 

utveckla kvaliteten. Kompetensstegen var en viktig insats för 

äldreomsorgen. Det behövs fler insatser för att höja kompetensen. 

Kontinuitet och kompetensutveckling bidrar aktivt till att höja 

kvaliteten i omsorgen. Genom satsningen på kompetenslyftet 

möjliggör vi ökade ambitioner för kompetensutveckling 

Av största vikt är dock att fler yngre väljer att jobba i äldreomsorgen. 

Därför är det oroväckande när antalet studerande vid 

omsorgsprogrammet sjunker, en utveckling som ytterligare förstärkts 

av regeringens sänkta ambitioner för yrkesprogrammen. Staden 

behöver därför intensifiera sina insatser för att fler ska välja 

omsorgsprogrammet, som ett exempel föreslår vi att staden ska sätta 

upp ett årligt konkret, siffersatt, mål som innebär att staden ska vidta 

åtgärder för att det utbildas tillräckligt många personer som behövs 

för att klara framtida efterfrågan på utbildad personal i äldreomsorgen. 

 

Individ- och familjeomsorg inkl. socialpsykiatri 

Individ- och familjeomsorgens mål är att stödja och stärka 

Stockholms familjer. 

Alla barn har rätt till en trygg och säker uppväxt. Under flera år har 

verksamhetsområdet varit underfinansierat och eftersatt.  
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Vi vet att socialsekreterarna känner sig pressade och att det finns en 

oro över att inte de inte längre kan göra professionella bedömningar 

på grund av för hög arbetsbörda. Det är på grund av mängden ärenden 

och att hela tiden tvingas ta hänsyn till den strama ekonomin. I 

praktiken vet vi att det enbart finns ett sätt att hålla budgeten och det 

är genom  att vara restriktiv med att köpa vård via så kallade externa 

placeringar och  istället använda öppenvårdsinsatser, insatser på 

hemmaplan. Det finns fördelar med insatser på hemmaplan, men det 

finns också tillfällen då det inte är tillräckligt. 

Att utföra en stor del av insatserna på hemmaplan kräver mycket 

personal, stort fokus på kompetensutveckling och personal som har 

både tid och kompetens för att arbeta med dokumentation av metoder, 

resultat och uppföljningar. 

 

Långsiktighet för framgångsrikt socialt arbete 

Socialsekreterare i Stockholm vill och kan göra mer men får inte rätt 

förutsättningar. 

Många socialsekreterare i Stockholm upplever att de inte kan göra sitt 

jobb fullt ut. Resurserna motsvara inte målen och kraven vi har på 

socialtjänsten. I SSR:s senaste undersökning kan man dessutom se att 

resultatet i Stockholms är mer alarmerande än i övriga landet. Även 

socialcheferna larmar om att resursbristen hotar socialtjänsten. 

Fackförbundet Vision visade i sin årliga chefsrapport att det saknas 

medel för att kunna leva upp till politikernas målsättning för 

socialtjänsten och att diskrepansen mellan önskade resultat och 

tilldelade resurser upplevs som ”ett ständigt krig. Det är allvarlig 

kritik som riktas och måste tas på allvar. 

Det är viktigt att när nya arbetsuppgifter läggs på stadsdelarnas 

socialtjänst att det också tillförs ekonomiska resurser för 

detta.Socialtjänstlagen skall styra arbetet och budgeten måste 

möjliggöra detta. Resurser skall motsvara den nivå att rättssäkerheten 

för medborgarna kan garanteras. Tillgängligheten till en handläggare 

ska vara stor och handläggningstiderna korta. 

Psykiskt funktionshindrade ska erbjudas möjligheten till praktikplats, 

arbete och träffpunkter. Det ska finnas öppna, icke biståndsbedömda, 

verksamheter tillgängliga varje dag. 

 

Budget- och skuldrådgivning 

Att hamna i skuldfällan är en katastrof för människor. För den som 

har hamnat i kronofogdens register kan det bli svårt att få banklån, 

hyreskontrakt, telefonabonnemang och liknande.  

forts. 
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För att leva upp till målsättningen att snabbt få hjälp gäller det att 

bemanningen i stadsdels-nämnden består av personal som har särskild 

kompetens på området. 

I Stockholm är det oroande att antalet ungdomar som hamnar i 

skuldfällan ökat de senaste åren. 

 

Hemslöshetsarbetet 

Bostaden innebär en trygghet och stabilitet i vardagen. Vi kan aldrig 

acceptera att bostadsbristen står i vägen för det sociala arbetet. Den 

förändrade bostadssituationen i Stockholm med allt färre hyresrätter 

leder till att andelen hemlösa vuxna klienter på stadsdelarna fortsätter 

att vara högt och att nya personer med hemlöshet som en del av sina 

problem tillkommer hela tiden. Detta leder till höga boendekostnader 

för Individ och Familjeomsorgen, pengar som istället borde användas 

i de olika verksamheterna. 

De som en gång har vräkts från sin lägenhet måste få stöd att komma 

in på bostadsmarknaden 

igen. Vräkningen i sig innebär i många fall början på en negativ 

spiral. När denna trygghet försvinner kan också flera andra bitar falla. 

Ett effektivt sätt att minska hemlösheten är att minska antalet 

vräkningar. I nära anslutning till stadens skuldrådgivning ska det 

finnas ombud som ska hjälpa och stödja personer som hotas av 

vräkning. 

Att minska hemlöshet handlar om att får från tillfälliga och kortsiktiga 

nattlogilösningar till permanenta bostäder med målet om ett eget 

kontrakt. 

 

Stadsmiljöverksamhet 

Stockholms parker och offentliga rum ska vara mötesplatser. Det är 

människorna som skapar staden. Staden identifieras av människorna, 

av liv och rörelse, av stadens urbana puls. Det är kombinationen av en 

grön stad nära vattnet och en storstad med liv och puls som gör att 

människor flyttar hit, att studenter vill läsa här och att företag vill 

etablera sig här. Det är i möten mellan människor som vår stad växer. 

Därför ska Stockholms stadsmiljö vara en 

stadsmiljö som främjar människors möten, genom att vår stads 

offentliga rum ska vara vackra, rena, trygga och kreativa miljöer där 

människor vill vistas. 

Stadsdelsnämnderna ska under året ta fram en offensiv strategi för det 

offentliga rummet, med fokus på parker i stadsdelsnämndernas 

områden och på stadens ”tomma torg”. 
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Stockholms parker och offentliga rum ska uppmuntra en hållbar 

livsstil. Stadsdelsnämnderna 

ska intensifiera arbetet med att göra Stockholm till en ren och vacker 

stad. Genom att satsa mindre pengar på reklamkampanjer och mer på 

att se till att det finns soptunnor, askkoppar och pantbehållare i de 

områden där många människor rör sig blir det enklare för 

stockholmarna att bidra till att Stockholm blir en vackrare och renare 

stad. 

 

Ekonomiskt bistånd 
Ekonomiskt bistånd är en del av samhällets trygghetssystem, ett 

yttersta skyddsnät vid tillfälliga försörjningsproblem. Orsakerna till 

den enskildes försörjningsproblem varierar, alltifrån arbetslöshet, 

sjukdom till överskuldsatthet. En allt större del av försörjningsstödet 

härrör till arbetslösheten och att staten fört över kostnader till 

kommunerna. Lågkonjunktur kombinerat med en ineffektiv 

jobbpolitik och fördelningspolitik har också lett till att behovet av 

försörjningsstöd har ökat. Försämringar av a-kassesystemet och 

sjukförsäkringen har också urholkat trygghetssystemen och förvärrat 

situationen. I princip bör inte försörjningsstödet vara en a-kassa. Idag 

är närmare varannan mottagare av försörjningsstöd arbetslös. 

 

Vi föreslår en kraftig insats- Jobb istället för bidrag- genom att ge fler 

av de som idag ehöver försörjningsstöd på grund av arbetslöshet en 

tidsbegränsad anställning i staden. Det ger förutsättningar för 

förbättrad kvalitet i vård, skola och omsorg samtidigt som fler får en 

arbetslivserfarenhet som ofta är biljetten in på ordinarie 

arbetsmarknad. I de fall en sådan insats inte leder till jobb direkt 

kommer det ofta att stimulera till vidare utbildning. 

Det kommer innebära ett minskat behov av försörjningsstöd både på 

kort sikt (under anställningen) och på längre sikt genom att den 

arbetslöse antingen kan komma in på arbetsmarknaden eller i statliga 

trygghetssystem. 

I ett modernt välfärdsland skall trygghetssystemen avse att stärka 

individen under tuffa tider. På så sätt ökar individens möjlighet att 

uppta den egna försörjningen.Alla berättigade till ekonomiskt bistånd 

ska erhålla stöd på lika villkor. Vår reform innebär att 15 % av de som 

idag uppbär försörjningsstöd ska erbjudas en tidsbegränsad 

sysselsättning istället för försörjningsstödet innebär motsvarande 

minskning av socialtjänstens arbetsbelastning.  
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Vi minskar inte anslaget i denna del varför anslaget i praktiken höjs 

med 15 %. 

 

Stockholmare som söker ekonomiskt bistånd ska behandlas med 

respekt och deras ärenden ska hanteras rättssäkert och med korta 

handläggningstider. Den undersökning som vi Socialdemokrater 

genomförde under våren 2012 visar hur en allt större andel av 

socialtjänstens personal upplever ett tryck att vara mer restriktiva i 

behandlingen av ansökningar. Drygt 80 % av de tillfrågade 

socialsekreterarna ansåg att de ekonomiska förutsättningarna 

omöjliggjorde ett bra arbete att det finns ett tryck uppifrån att bli mer 

restriktiv. Undersökningen visar behovet av att stärka socialtjänstens 

arbete för att få ett bättre förebyggande arbete och för att kunna 

garantera rättssäkerhet. 

 

Barnperspektivet måste alltid genomsyras i alla kontakter och beslut 

hos stadsdels-förvaltningen. Det innebär att barnens väl och framtida 

möjligheter till ett gott liv måste prioriteras och vara vägledande för 

samtliga överväganden som görs. Barnets egna behov av stöd ska 

utredas i anslutning till traditionell biståndshandläggning. Inget barn 

ska behöva halka efter i skolan på grund av föräldrarnas ekonomiska 

situation. Som en del av vår kunskapssatsning föreslår vi därför att 

kostnader för dator och internetuppkoppling ska inkluderas i normen 

för barnfamiljer. 

 

Stockholm har ett högt kostnadsläge i jämförelse med resten av 

landet. Det höga kostnads-läget drabbar stadens fattigaste människor 

hårdast. Även personer som har ekonomiskt bistånd som sin 

försörjning är i behov av att kunna röra sig utanför sitt bostadsområde, 

för att söka jobb eller upprätthålla sociala kontakter. Helt enkelt leva 

ett normalt liv. Det handlar om att möjliggöra människor rörlighet. Att 

inte ha råd med ett SL kort kan göra det svårare att söka jobb. Det är 

ett brott mot bärande delar i en arbetslinje att begränsa människors 

möjlighet att ta jobb. Därför anser vi att det är viktigt att stor hänsyn, 

inte minst när det gäller 

jobbsökande, tas till behovet av SL-kort för den som får ekonomiskt 

bistånd. 

 

Det har undan för undan skurits ner på möjligheten för personer med 

ekonomiskt bistånd att tillgodogöra sig tandvård.  
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Även personer med ett långvarigt ekonomiskt bistånd ska ha rätt till 

den tandvård som möjliggör en god tandstatus. 

 

Mångfald  
Vår stadsdel har stor mångfald i befolkningssammansättningen. 

Världen flyttar in till Spånga-Tensta, detta anser vi berika vår stad och 

stadsdelen. Vi vill intensifiera mångfaldsarbetet i Spånga-Tensta. Vår 

ambition ska vara hög och vi ska vara ett mönsterexempel i att bemöta 

det nya Sverige. Detta kräver ett större engagemang av oss. Vi vill ge 

uppdrag åt förvaltningen att presentera för nämnden en åtgärdsplan 

som främjar ökad mångfald inom förvaltningen. Det är viktigt att 

mångfalden återfinns bland förvaltningsledningen och 

avdelningschefer. 

 

Miljö                                                                                                                                                            
Att medverka till ett hållbart samhälle är allas vårt ansvar. Det 

hållbara samhället är något vi strävar efter. Miljöaspekter måste då 

komma in i all verksamhet och finnas med i allt beslutsfattande. För 

att det ska bli verklighet behövs att det finns en miljösamordnare som 

har en rådgivande och granskande funktion. 

Andelen ekologiskt odlad och närproducerad mat som erbjuds i 

stadsdelens verksamheter ska öka under år 2014.” 

 
Reservation 2 

Reservation anmäldes av ledamöterna Awad Hersi (MP) och Derya 

Uzel (MP) till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar att 

1. återremittera budgetunderlaget till förvaltningen för omarbetning 

med Miljöpartiets budgetförslag i kommunfullmäktige för 2014 

som grund. 

2. avslå förvaltningens förslag till verksamhetsplan och budget för år 

2014. 

3. samt därutöver anföra följande. 

 

I Miljöpartiets budgetförslag i kommunfullmäktige finns 646,9 Mkr 

mer än i den moderatledda majoritetens budget för stadsdelarna. Av 

dessa är 215 Mkr resurser som förs över från 

Arbetsmarknadsnämnden till Arbetsmarknadsåtgärder i 

stadsdelsnämnderna.  
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För Spånga-Tensta stadsdelsnämnd innebär det 48 miljoner extra 

budget tillskott för satsningar i stadsdelen. 

 

Miljöpartiets förslag till budget skulle innebära en betydligt högre 

service till medborgarna och en större trygghet och kontinuitet i 

verksamheterna för både brukare och personal. Miljöpartiets 

indikatorer styr också stadens verksamheter i en grönare riktning. Vi 

vill sätta in stora resurser för ungdar som verkar jobbar eller studerar.  

 

Alla utförare av välfärd ska ha som främsta motiv att bedriva en 

högkvalitativ verksamhet - inte att dela ut vinst - och drivas av ett 

socialt och samhälleligt engagemang.  

 

Idag bedrivs många nödvändiga och grundläggande kommunala 

verksamheter i projektform, bland annat arbete för kvinnofrid och 

missbruksförebyggande arbete. De mest lyckade och angelägna 

projekten bör efter projekttidens slut omvandlas till ordinarie 

verksamhet. 

 

Klimat och miljö 

För att Stockholms stad ska kunna uppnå högt satta klimatmål, målen 

i miljöprogrammet och vattenprogrammet samt bidra till att uppnå 

Sveriges miljökvalitetsmål behöver miljö- och klimatkompetensen 

stärkas på stadsdelsförvaltningarna. Ett aktivt klimat- och miljöarbete 

ska bedrivas inom varje stadsdelsförvaltning. 

 

Satsningar på inköp och servering av ekologiska och närproducerade 

livsmedel ska göras. Andelen ekologiska livsmedel ska vara 50 

procent år 2015. Hotade fiskarter ska inte serveras på förskolor, skolor 

och äldreboenden. Alla stadens verksamheter ska minska sin 

köttkonsumtion, exempelvis genom att införa en vegetarisk dag i 

veckan på sina matsedlar. De totala inköpen av kött till stadens 

förskolor och skolor ska minska med 20 procent för år 2014 jämfört 

med år 2011. 

 

Stadsdelsnämnderna ska i samverkan med trafik- och 

renhållningsnämnden införa insamling av matavfall i alla 

verksamheter som hanterar mat. Kommunens verksamheter ska vara 

ett föredöme. Insamlat matavfall ska användas som råvara vid 

biogasproduktion.  
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Stadsdelen ska prioritera arbetet med energirådgivning inom 

förvaltningens egna verksamheter samt mot företag och hushåll. 

Stadsdelens verksamheter ska i största möjliga utsträckning tillgodose 

sina bilbehov via bilpooler. Stockholm ska vara ledande i Sverige när 

det gäller att hushålla med energi och investera i förnyelsebara 

energikällor. 

 

Arbetet med policy för upphandling bör vidareutvecklas, särskilt med 

fokus på förfrågningsunderlagens kvalité, miljökrav samt med tydliga 

och uppföljningsbara antidiskrimineringsklausuler. Ett av de 

miljökrav som ska ställas är att inga dubbdäck får användas av dem 

som utför transporter. Staden ska också säkerställa att leverantörer 

inte flyttar vinster till så kallade skatteparadis för att undkomma skatt. 

 

Genom internationaliseringen har frågan om hur olika produkter 

påverkar stockholmarna som konsumenter blivit än mer aktuell. 

Många undrar exempelvis hur de ska göra med pensionen, vilket 

elbolag de ska välja och många vill kunna utnyttja sin 

konsumentmakt. Satsningar på konsumentvägledningen ska öka. 

 

Bostad 

När det gäller byggplaner ska staden arbeta för ett 

medborgarinflytande som sträcker sig längre än de krav som ställs 

inom Plan- och bygglagens ramar. Att inkludera fler medborgare i 

framtidens Stockholm är resurskrävande men resulterar i att fler 

lokala aspekter uppmärksammas och tas med i planarbetet. En 

planprocess ska alltid föregås av en medborgardialog. På så sätt ges 

invånare möjlighet att redan i ett tidigt skede få delta i planprocessen. 

Synpunkter från stadsdelsnämnder och organisationer ska beaktas. I 

områden och stadsdelar med många människor med annan etnisk 

bakgrund än svensk måste stadsbyggnadskontoret använda sig av 

översättare och tolkar. Metoder för att fånga upp grupper som aldrig 

kommer till tals när det gäller stadsbyggnadsrelaterade frågor måste 

också utvecklas.  

 

Barnperspektivet ska in i stadsplaneringen och metoder för att 

inkludera barn och deras tankar i stadsplaneringen ska utvecklas. 

Hänsyn ska tas till barns och ungdomars behov av lek och idrott och 

mark för idrottsändamål ska tidigt reserveras. Barnperspektivet är 

viktigt också när det gäller personer och familjer med osäker 

bostadssituation. Barnfamiljer ska inte vräkas från sina hem. 

forts. 
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Förskola 

Barngruppernas storlek ska minska till högst 14 barn i 

småbarnsgrupperna och 18 barn i storbarnsgrupperna. Antal barn per 

vuxen i förskolan ska minska. Dessutom är det viktigt att hålla nere 

förskoleenheternas storlek.  Förskolan har en unik möjlighet att 

motverka befästandet av stereotypa könsnormer, heteronormativitet 

och rasism. Alla förskolor ska ha personal med genuspedagogisk 

utbildning. Förskolan ska ha ett interkulturellt förhållningssätt, vilket 

innebär att varje pedagog ser alla språk och kulturella perspektiv som 

viktiga. Alla barn ska garanteras stöd så att de ges samma möjlighet 

att utveckla kulturell identitet samt förmåga att kommunicera såväl på 

svenska som på sitt eller sina modersmål.  

 

Skadliga kemikalier som finns i förskolan ska fasas ut. Barn är särskilt 

utsatta och känsliga för farliga kemikalier. Endast produkter som är 

säkra ska användas – barnperspektivet och försiktighetsprincipen 

måste gälla. Inköp av varor med potentiellt skadliga ämnen ska helt 

undvikas. Stockholm ska ha som mål att samtliga kommunala 

förskolor ska vara miljödiplomerade och fria från gifter senast 2021. 

 

Rutiner ska finnas för att tidigt upptäcka barn som riskerar att fara illa. 

Det kan röra sig om barn till missbrukande föräldrar, barn till psykiskt 

funktionsnedsatta eller barn som far illa på grund av föräldrars olika 

problem. Det behövs mer tidiga och förebyggande insatser. 

Miljöpartiet stärker i sitt budgetförslag den sociala barn- och 

ungdomsvården i stadsdelsnämnderna med 70 Mnkr, och ökar även 

tillgången på missbruksvård. 

 

Äldreomsorg 

Miljöpartiet satsar mest av alla partier i kommunfullmäktige på 

äldreomsorgen, ungefär en kvarts miljard mer jämfört med förra årets 

budget eller 165,8 Mnkr mer än alliansen för 2014. 

Biståndsbedömningen ska göras generösare, idag nekas gamla plats på 

servicehus trots att det finns tomma platser. Det finns en ökad 

efterfrågan på kategoriboenden, exempelvis med inriktning på kultur, 

språk och hbt. Önskemål att starta äldreboenden som sociala företag 

ska bejakas. Maten som serveras inom äldreomsorgen ska vara 

vällagad, hälsosam och god, helst lokalt tillagad och ekologisk.  

Social gemenskap vid måltider är viktigt, till exempel bör matlag 

erbjudas.   

forts. 
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Det ska i varje stadsdel finnas kommunala alternativ, både när det 

gäller hemtjänst och äldreboende, eftersom det för många är en viktig 

del av valfriheten att kunna välja detta.  

 

Arbetet inom äldreomsorgen och omsorgen för människor med 

funktionsnedsättningar är fysiskt och psykiskt tungt och många orkar 

inte arbeta fram till pensionen. Staden ska utreda en riktad 

arbetsförkortning för personal i äldre- och funktionshinderomsorg.  

 

Trafik 

Stadsdelsnämnderna ansvarar för de delar av cykelnätet som ligger på 

parkmark, för viktiga delar av gångvägnätet i parkmark samt har 

huvudansvaret för den lokala gatumiljön
1
. Den ansvarar också till en 

del för snöröjning. Trafikplaneringen i Stockholm idag gynnar män 

mer än kvinnor, eftersom män i högre utsträckning har och kör bil. 

Om trafikplaneringen istället skulle ha sin utgångspunkt i kvinnors 

resande skulle det innebära mer kollektivtrafik och större satsningar 

på gång- och cykelstråk. Detta skulle leda till mindre miljöpåverkan, 

både för klimat och för lokalmiljö. Staden behöver göra en analys av 

hur snedfördelningen ser ut och vidta åtgärder så att trafikplaneringen 

i högre grad utgår från kvinnors resande, eftersom deras resor som 

grupp bättre gynnar miljön och en attraktiv stad.” 
 

Reservation 3 

Reservation anmäldes av ledamoten Jonas Ljungstedt (V) till förmån 

för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 

att avslå förvaltningens förslag till verksamhetsplan för 2013 

att ge i uppdrag åt förvaltningen att återkomma med ett nytt förslag 

utifrån Vänsterpartiets reservation i kommunfullmäktige och vad som 

framförs nedan 

 

Vi ökar den offentliga konsumtionen – det är klimatsmart, jämlikt och 

jämställt. Med 60 öre högre skatt än majoriteten får vi ökad välfärd. 

Vänsterpartiets budget ger Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 36,4 mnkr 

mer än den borgerliga budgeten som beslutats i kommunfullmäktige. 

Ekonomiskt bistånd får eget anslag.  

forts. 
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Staden centralt, inte stadsdelsnämnderna ska hålla buffert för oväntat 

högt försörjningsstöd. 

Vänsterpartiet i Stockholm satsar 150 mnkr i en historisk 

jämställdhets- och låglönesatsning som gynnar stora personalgrupper i 

stadsdelsnämnderna. Vi investerar i kortare arbetstid i äldreomsorgen. 

Vårdnadsbidraget förpassar vi till historien. Genus- och hbtq-

perspektiv finns i all verksamhet. Vegetarisk mat är huvudalternativ 

en gång i veckan. Vi vill att maten ska lagas på plats i förskolor, 

boenden etc. Lokaler med fukt-/giftproblem/enkelt avhjälpta hinder 

ska åtgärdas.  

Vi vill stärka den lokala demokratin och flytta uppgifter från centrala 

nämnder till stadsdelsnämnderna, detta stegvis under en fyraårsperiod. 

Till att börja med frågor som snöröjning, enkla bygglov, ansvar även 

för enskilda förskolor, samordnande ansvar för stadsmiljön. 

Stadsdelsnämnderna ska ansvara för mötes- kultur- och 

föreningslokaler. Vi ser också fördelar med att grundskolan till hör 

stadsdelsnämndens ansvarsområde, här finns redan kommunal 

förskola och socialtjänst. 

 

Förskoleverksamhet 
Vänsterpartiet satsar 12,5 mnkr mer i Spånga-Tensta jämfört med 

kommunfullmäktige. 

Vänsterpartiets mål för förskolan 

Förskolan ska ha ett demokratiskt och jämställt förhållningssätt 

Arbetet med barns språkutveckling och modersmålsstöd ska 

prioriteras 

Barns lärande ska stå i fokus i förskolan 

Alla föräldrar ska kunna vara delaktiga i förskolans pedagogiska 

arbete 

 

I förskolan läggs grunden för det livslånga lärandet, kunskap i svenska 

och språkutveckling för flerspråkiga. Läroplanens syn på kunskap och 

läroprocesser ska genomsyra förskolan, som ska arbeta aktivt med 

jämställdhet och miljöarbete. Resurser ska fördelas om så att alla 

förskolor kan arbeta enligt nationella läroplanen. 

Barn ska få lära sig simma, cykla och åka skridskor och uppleva 

professionell kultur i förskolan. Öppettiden i förskolan ska kunna 

kombineras med heltidsarbete oavsett när det utförs. Det är en 

klassfråga. Där det behövs ska förskolan vara öppen hela sommaren. 

Barn med särskilda behov ska få fullgott stöd. Övergången till skolan 

ska fungera bra för alla barn. 

forts. 
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Intresset för förskolan ska uppmuntras, där inskrivningen är lägre än i 

övriga staden. Vi ska ha en uppsökande verksamhet för att också 

gömda, papperslösa och asylsökande barn ska kunna gå i förskolan. 

Vi vill att alla barn ska kunna gå i förskolan 35 timmar per vecka. 

Småbarnsgrupper ska inte vara större än 14 (sikte på 12) och övriga 

grupper inte större än 18 barn (sikte på 16). Andra åldersindelningar 

ska inte betyda större grupper. God personaltäthet är viktigt. 

Rekrytering av förskollärare och vidareutbildning av barnskötare ska 

ha högsta prioritet. Förskollärare ska finnas på varje avdelning. 

Vikarier ska ha bra anställningsvillkor. 

Barns behov av rörelse kräver bra planerade och tillräckligt stora 

förskolegårdar. Där gårdarna är små ska det vara nära till 

grönområden och lekparker. När nya förskolor planeras ska inomhus- 

och utomhusytan per barn redovisas. Institutionsliknande förskolor 

ska motverkas. Marknadshyror får inte ta resurser från det 

pedagogiska arbetet. Nya förskolor ska inte anvisas platser som blivit 

över och är dyra att bebygga, utan det ska vara en genomtänkt 

planering 

 

Verksamhet för barn och ungdom 

Vänsterpartiet satsar 1,6 mnkr mer i Spånga-Tensta jämfört med 

kommunfullmäktige. 

Vänsterpartiets mål för verksamhet för barn och ungdom 

Öppna förskolor och parklekar ska ha generösa öppettider 

Unga ska ha nära till icke-kommersiella mötesplatser 

Ungas inflytande över den egna vardagen ska förbättras  

 

Öppna förskolor, parklekar och fritidsgårdar ska byggas ut och vara 

lika spännande för flickor som för pojkar och tillgängliga för 

funktionsnedsatta. Arbetsformer utvecklas utifrån barns och ungas 

perspektiv. Ungdomsråd ska få egen budget. Kultur, rörelse och 

medbestämmande uppmuntras. På lov ska det finnas kostnadsfria 

aktiviteter. Icke-kommersiella mötesplatser för unga 18-24 år behov 

startas där det finns sådana behov.  

Information om kollo förbättras. Kolloavgiften sänks 20 % för att alla 

9-16 år ska kunna åka. Kollo ska vara tillgängligt. Ungas psykiska 

hälsa och pojkar bör uppmärksammas på ungdomsmottagningarna, 

liksom hedersrelaterat förtryck och beroendeproblem. Personal ska ha 

adekvat utbildning, HBTQ-kompetens och kunskap om risk- och 

skyddsfaktorer.  

forts. 
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Kultur- och föreningsverksamhet 

Vänsterpartiet satsar 1,2 mnkr mer i Spånga-Tensta jämfört med 

kommunfullmäktige. 

Vänsterpartiets mål för kultur- och föreningsverksamheten 

Kulturen och föreningslivet ska växa i förorterna 

Alla flickor och pojkar ska få uppleva och själva delta i skapande 

verksamhet 

Alla har lika rätt till kultur oavsett diskrimineringsgrund 

Kulturen ska vara levande i hela staden. Vi har budget och politisk 

vilja för att värna och bygga ut en levande kultur i förorterna och 

skapa kulturcentra i samverkan med boende, bibliotek, skolor, 

föreningar, kulturarbetare etc. Förskolor, skolor och bibliotek 

samverkar för att uppmuntra läslust och kunskapstörst. Tjänst för 

kultursekreterare inrättas.  

Vi uppmuntrar kulturkommittéer och liknande, med företrädare för 

föreningar och invånare, som ger bidrag till offentliga 

kulturaktiviteter. Fler föreningar ska kunna få bidrag. Alla bidrag ska 

fördelas jämställt.  

Det ska vara lätt att få kontakt med konsumentvägledare och 

konsumentarbetet ska öka engagemanget för rättvis handel. Genom 

riktade insatser och förebyggande verksamhet ska unga informeras 

om rättigheter som konsumenter för att förebygga skuldsättning. 

 

Äldreomsorg 

Vänsterpartiet satsar 4,1 mnkr mer i Spånga-Tensta jämfört med 

kommunfullmäktige. 

Vänsterpartiets mål för äldreomsorgen 

Behovet av äldreomsorg ska bedömas likvärdigt oavsett kön och 

andra diskrimine Behovet av äldreomsorg ska bedömas likvärdigt 

oavsett kön och andra diskrimineringsgrunder samt utifrån 

sammanvägda behov för individen 

Äldre ska kunna påverka sin vardag såväl hur hemtjänsttimmarna 

används som hur insatserna anpassas till individen i vård- och 

omsorgsboende 

Äldre ska ha rätt till äldreomsorg på sitt eget modersmål och med 

respekt för sina önskningar och behov 

 

Äldres självbestämmande är vår utgångspunkt. Vi inför hemtjänst sex 

timmar per månad med förenklad biståndsbedömning. Äldre ska 

kunna påverka innehållet i hemtjänsten, vem som ger hjälp och hur 

den utförs.  

forts. 
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Bedömningen av rätt till servicehus ska bli mer generös, genom att 

tydliggöra att hög ålder och upplevd oro och ensamhet ska kunna 

räcka som bifallsgrund.  

Vi ökar budgeten för att ge en värdig äldreomsorg, med generös 

handläggning, god personaltäthet, kontinuitet och kompetens. 

Hemtjänsten ska ha mer tid till insatser, till exempel utevistelse och 

matlagning. Vård- och omsorgsboenden ska ha sociala och kulturella 

aktiviteter för vars och ens behov och fysisk träning flera gånger i 

veckan. Allt som uppmuntrar matlust ska göras för att öka 

livskvaliteten. 

Större delen av äldreomsorgen utförs oavlönat av anhöriga, främst 

kvinnor. Att gå ner i arbetstid för att vårda anhöriga är vare sig bra för 

samhällsekonomin, den egna ekonomin eller äldres 

självbestämmande. Det bästa anhörigstödet är en äldreomsorg som 

alla är trygga med. Anhörigvårdare ska kunna få individanpassat stöd. 

Korttidsboende behövs som avlastning och mellanvård. Hemtjänst ska 

finnas på olika språk.  

Medarbetare ska ha en god arbetsmiljö som gör att de orkar till 65 år 

och en rättvis lön. Vi satsar på rejält höjda löner, rätt till heltid och 

kortare arbetsdag med kompetensutveckling, träning och handledning 

på arbetstid. Personalen ska ha genus- och hbtq-kompetens. Den 

geriatriska kompetensen ska öka hos undersköterskor och 

sjuksköterskor. Vi vill också införa en tillsynsfunktion över social 

omsorg (TÖS) som komplement till medicinskt ansvarig 

sjuksköterska (MAS) respektive medicinskt ansvarig för rehabilitering 

(MAR). 

Vår modell för äldreomsorg utan kommersiella intressen ger utförare 

utan vinstintresse goda möjligheter att verka. Skarpa 

uppföljningsmetoder ska motverka vanvård, fusk och andra brister. 

Ombud ska finnas för de äldre inför val av boende och kontroll av 

omvårdnad.  

 

Stöd och service till personer med funktionsnedsättningar 

Vänsterpartiet satsar 3,3 mnkr mer i Spånga-Tensta jämfört med 

kommunfullmäktige. 

Vänsterpartiets mål för stöd och service för personer med 

funktionsnedsättning 

Flickor/kvinnor och pojkar/män, ska få omsorg, stöd och service av 

god kvalitet och självständighet, inflytande och delaktighet i samhället 

ska stärkas. 

forts. 
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Bostad, stöd, daglig sysselsättning, fritid och arbete ska byggas ut 

Alla som behöver socialtjänstens insatser ska snabbt få hjälp och stöd 

 

Rätten till självbestämmande är utgångspunkt för att människor med 

funktionsnedsättningar ska kunna leva som andra. Många blir kraftigt 

begränsade i sin vardag när assistans ersätts med hemtjänst. Tillgång 

till ledsagning och kontaktperson ska öka och finnas oberoende av 

boendeform och stadsdel. Ledsagning under semester ska inte 

inskränkas. Personlig assistent som talar hemspråket ska kunna finnas. 

Fritiden ska förbättras för personer med utvecklingsstörning. 

Heminstruktörer för synskadade och hörselskadade ska ge tillräckligt 

stöd.  Bostadsbristen måste byggas bort. I Stockholm idag fattas ca 

500 bostäder enligt LSS och 350 enligt SOL för åren 2013-2017. 

Samtidigt finns bara planer för 322 lägenheter. Möjligheten att bygga 

grupp- och servicebostäder ska prövas i alla bostadsprojekt. 

Gruppbostäder ska högst ha fem lägenheter. Gemensamma ytor ska 

inte belasta hyran för de som bor i gruppbostäder. Självklart ska 

människor få säga nej till konkurrensutsättning av sin egen 

gruppbostad. 

Arbetet med utvecklad pedagogik, individuella planer och mål för 

självständighet ska öka inom gruppbostäder. Personaltätheten ska vara 

tillräcklig och insatser samordnas för att ge goda levnadsvillkor. 

Sociala kooperativ ska finnas liksom möjligheten att ha kvar daglig 

verksamhet till 67 år. Unga med funktionsnedsättning ska få fler 

möjligheter till lönebidragsanställning. Anhörigstödet behöver 

utvecklas. Funktionshindersrådet ska ha mer inflytande. 

 

Individ- och familjeomsorg med socialpsykiatri 

Vänsterpartiet satsar 5,1 mnkr mer i Spånga-Tensta jämfört med 

kommunfullmäktige. 

Vänsterpartiets mål för individ- och familjeomsorg med 

socialpsykiatri  

Förebyggande och tidiga insatser för barn och unga ska utökas 

Bostad, stöd och sysselsättning ska byggas ut för personer med behov 

Brukarnas självständighet, inflytande och delaktighet ska stärkas 

Alla som behöver socialtjänstens insatser ska snabbt få hjälp och stöd 

 

Vi arbetar för en socialt hållbar stad. Alla barn har rätt till goda 

uppväxtvillkor. Våld i nära relationer är ett folkhälsoproblem som ska 

bekämpas.  Missbruksvården ska nå ut bredare och psykiatrireformen 

förverkligas fullt ut.  

forts. 
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Generella insatser, förebyggande och tidiga insatser som minskar 

barnfattigdom och förbättrar fysisk och psykisk hälsa prioriteras i 

socialtjänst, förskola, skola och fritid. Vi inför sociala 

investeringsfonder som ökar långsiktigheten. 

Det behövs kontinuerlig kompetensutveckling tillsammans med andra 

myndigheter för att förebygga att barn far illa. Gruppstöd och enskilt 

stöd ska finnas för barn till föräldrar som missbrukar, har psykisk 

ohälsa och för barn i familjer där våld förekommer. Föräldrar ska 

erbjudas stöd, via exempelvis familjecentraler, föräldramottagningar 

och kostnadsfri familjebehandling. Utredningstiderna ska hållas och 

rättsäkerheten förbättras. Barn i familjehem ska besökas minst fyra 

gånger per år, minst en gång oanmält. Unga i riskzon för kriminalitet 

ska ges individuellt inriktade insatser. Information om cannabis ges 

till föräldrar och ungdomar. 

Ensamkommande flyktingbarn ska få gott stöd. Uppsökande 

verksamhet ska säkra att barn till papperslösa och asylsökande får gå i 

förskola och skola. Ensamkommande unga över 18 år ska kunna 

kombinera studier och boende på folkhögskola. Bostadsbolagen ska få 

i uppdrag att tillhandahålla lägenheter för asylsökande och deras 

närstående m.fl. 

Arbetet mot våld i nära relationer ska byggas ut, både för våldsutsatta 

kvinnor, män och barn och förövare. Våld mot äldre, kvinnor med 

missbruk och kvinnor med funktionsnedsättning ska synliggöras. Det 

ska vara lätt för utsatta personer att få jourboende och stöd så länge 

det behövs. Uppsökande arbete ska bedrivas och bra information ges 

om den hjälp som finns. Ett eget anslag för verksamheten innebär en 

prioritering och ett synliggörande av insatserna. 

Ett förebyggande perspektiv är centralt i missbruksvården. 

Öppenvården ska ha bra öppettider och vara attraktiv för både kvinnor 

och män. För att nå människor med dolt missbruk krävs samverkan 

med vårdcentraler och företagshälsovård. Garantin för missbruksvård 

ska också garantera behandling. Föräldrar ska kunna få behandling 

som innefattar bearbetning av föräldrarollen. Det ska finnas ansvariga 

för hemlöshetsarbetet som samordnar insatserna lokalt.  

Nämnden ska ta fram en plan med insatser för boende, sysselsättning, 

träfflokaler samt även uppföljning av levnadsvillkoren för kvinnor 

och män med psykisk funktionsnedsättning. Fler personliga ombud 

inrättas där väntetiden är över en vecka. Gruppbostäder och 

servicebostäder prövas i varje bostadsprojekt.  

forts. 
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Boendestödet utökas på kvällar, nätter och helger, och anpassas även 

till personer med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar och 

ätstörningar. Betydligt fler måste få möjlighet till arbete och 

sysselsättning, exempelvis i sociala kooperativ. 

 

Stadsmiljöverksamhet 

Vänsterpartiet satsar 1,4 mnkr mer i Spånga-Tensta jämfört med 

kommunfullmäktige. 

Vänsterpartiets mål för stadsmiljön 

Alla stockholmare ska ha nära till tillgängliga grönområden och 

välskötta parker  

Barns och vuxnas inflytande ska stärkas över stadsmiljö och 

planprocesser 

Barmarksrenhållningen och snöröjningen ska förbättras 

 

Stadsmiljön ska vara trygg och vacker. Det ska finnas stora 

möjligheter till spontanidrott och rörelse. Lekparker och parklekar 

rustas upp och ska vara tillgängliga. Stadsdelsnämnden bör ha ett 

samordnande områdesansvar för stadsmiljön. Uppföljningen av 

kvaliteten i stadsmiljön ska förbättras, genom bland annat gröna 

indikatorer och fackmässiga bedömningar. Barns och ungas 

synpunkter ska tas tillvara i planering och uppföljning. 

 

Det behövs bättre barmarksrenhållning, snöröjning och belysning. Vi 

vill att barmarksrenhållning och snöröjning på lokalgator ska ligga på 

stadsdelsnämnden, för att få ett samlat ansvar. Enligt 

medborgarundersökningen har andelen som tycker att Stockholms 

stad på det hela taget är en trygg stad att bo och leva i minskat från 76 

till 73 % 2010-2013. Trygghetsvandringar bör nå ut till flera 

medborgare. Föreningstavlorna ska rustas och kompletteras. 

Stadsdelsnämnden är en viktig remissinstans för arbetet med att bygga 

bostäder, skolor, idrottsplatser etc. För att få allsidiga livsmiljöer 

behöver vi utgå från medborgarnas kunskap och inifrånperspektiv. 

Områdesplanering och omvänd planprocess i samverkan med 

stadsbyggnadsnämnden och exploateringsnämnden ska vara standard. 

Fastighetsnära insamling uppmuntras genom rådgivning etc. i 

samverkan med trafik – och renhållningsnämnden.  

 

forts. 

 

 

 

 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 12 DECEMBER 

2013 

BLAD 46 
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Ekonomiskt bistånd 
Vänsterpartiet räknar med ett mindre behov än kommunfullmäktige 

på grund av en aktiv arbetsmarknadspolitik och avsätter här 1,5 mnkr 

mindre. 

Vänsterpartiets mål för ekonomiskt bistånd 

Kvinnor och män ska få ekonomiskt bistånd utifrån en helhetssyn och 

anpassat efter förutsättningar och möjligheter på arbetsmarknaden 

Brukarnas självständighet, inflytande och delaktighet ska stärkas 

Alla som behöver socialtjänstens insatser ska snabbt få hjälp och stöd 

 

Staden ska ha en solidarisk socialpolitik med skälig levnadsnivå för 

människor som måste söka ekonomiskt bistånd och en aktiv 

arbetsmarknadspolitik som ger möjlighet till arbete och minskar 

behovet av försörjningsstöd. Tillgång på arbete avgör om människor 

kan försörja sig.  

Alla mottagningsgrupper, jobbtorg och socialjouren ska ha ett 020-

nummer, eftersom många inte har pengar på mobilen för att ringa 

socialtjänsten, sjukanmäla sig till jobbtorg etc. 

SL-kortet ska ingå i normen enligt regler som fanns i staden åren 

2002-2006. Kostnader för dator ska ingå i normen för barnfamiljer 

och bredband ska ingå i normen för vuxna. Behoven hos de som har 

långvarigt bistånd ska få högre prioritet, till exempel tandvård gäller 

det tandvård. Nivån för godtagbar hyra bör höjas. Nya lägenheter 

kostar mer än vad som godtas idag.  

Strukturella orsaker styr behovet av bistånd, men det behövs även 

individuellt stöd. Barnfamiljer, unga ensamstående föräldrar och 

personer med ohälsa kan behöva extra insatser. Väntetid för budget- 

och skuldrådgivning ska vara högst en månad, för barnfamiljer en 

vecka. De som har försörjningsstöd mer än tillfälligt ska få en 

personlig handlingsplan. 

Barns situation ska alltid uppmärksammas. Konsekvenser för varje 

barn ska alltid övervägas och dokumenteras. Det ska finnas tillräckligt 

med resurser för att socialtjänsten ska kunna tillämpa ett 

barnperspektiv. Barn i flyktingfamiljer är särskilt utsatta, eftersom 

familjen ofta har otryggt boende, föräldrarna kan ha trauman etc.  

Socialtjänsten ska i samverkan med bostadsbolagen arbeta för att 

barnfamiljer inte vräks. Inga barn ska utsättas för att elen stängs av i 

hemmet.  Barn till föräldrar med försörjningsstöd ska ha samma rätt 

till ledighet på lov med sina föräldrar, som andra barn har. 

 

forts. 
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Vår politik innebär en satsning på generella insatser för att minska 

utsattheten för barn och unga i familjer med svag ekonomi, 

exempelvis SL-kort till alla gymnasieungdomar även under fritid, 

kostnadsfria kultur- och fritidsaktiviteter och att skolorna är helt 

avgiftsfria. 

 

Arbetsmarknadsåtgärder 
Vänsterpartiet satsar 8,8 mnkr mer i Spånga-Tensta jämfört med 

kommunfullmäktige. 

Vänsterpartiets mål för arbetsmarknadsåtgärder 

Kvinnor och män ska erbjudas insatser och utbildning utifrån en 

helhetssyn och anpassat efter förutsättningar och möjligheter på 

arbetsmarknaden 

Alla flickor och pojkar som söker ska kunna få ett sommarjobb 

Brukarnas självständighet, inflytande och delaktighet ska stärkas 

 

Vår budget i stadsdelsnämnden, arbetsmarknadsnämnden och 

nationellt leder till fler jobb, utbildningsplatser och 

arbetsträningsmöjligheter i staden och näringslivet. Många 

långtidsarbetslösa kan få ettåriga kommunala anställningar. 

Möjligheten att läsa på Komvux byggs ut kraftigt, SFI-utbildningen 

förbättras etc. Alla unga ska kunna få sommarjobb. Unga 18-24 år 

som riskerar att aldrig få arbete söks upp och erbjuds att gå på 

Community center. Vi vill ah en permanent verksamhet med sex 

center, som ger individinriktade insatser, coachning, arbete, 

studievägledning etc. Centren kan också vara mötesplatser för unga 

vuxna. 

Arbetsträning, motivationsarbete och uppsökande insatser finns för de 

som står långt från arbetsmarknaden. Flyktingar som inte ingår i 

statens etableringsansvar får insatser som underlättar delaktighet i 

samhället. Mjukstartspunkter för kvinnor startas på några platser som 

förberedelse för jobbtorg, med svenskstudier, friskvård, föreläsningar 

etc. Fem stadsdelsnämnder får samordna var sitt sociala kooperativ i 

samverkan med brukarorganisationer. Det är en resurs för hela staden. 

Offentligt skyddat arbete erbjuds de som har arbetsförmåga efter 

rehabilitering men inte kan få arbete på öppna arbetsmarknaden. SL-

ingår i normen för alla.” 

 

__________________ 
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§ 14   

System för internkontroll 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner system för intern kontroll. 

 
Ärendet 

Enligt kommunallagen har kommunen och dess nämnder ett ansvar 

för att upprätta ett system för intern kontroll. Förvaltningen arbetar 

idag enligt ett system för internkontroll antaget 2009. I bilaga 1 

redovisar förvaltningen ett förslag till system för intern kontroll. 

Syftet med den interna kontrollen är att säkerställa att uppsatta 

verksamhetsmål nås, lagar och styrdokument följs och att 

verksamheten bedrivs inom beslutade budgetramar. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 oktober 2013.  

Dnr 699-2013-1.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 15   

Delegation av beslut i ärendegrupper inom 
stadsdelsnämndens ansvarsområde 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar till stadsdelsdirektören enligt 6 kap 33 § 

kommunallagen, med de begränsningar som anges i 6 kap 34 § 

samma lag, att på stadsdelsnämndens vägnar besluta enligt 

förvaltningens förslag till delegationsordning daterad den 26 

november 2013. 

     

2. Stadsdelsnämnden överlåter enligt 6 kap 37 § kommunallagen åt 

stadsdelsdirektören att i sin tur uppdra åt en annan anställd inom 

kommunen att besluta i stället. 

 

3. Stadsdelsnämnden förordnar enligt 10 kap 4 § socialtjänstlagen 

sociala delegationen att besluta på nämndens vägnar i ärenden 

enligt kapitel 13. 

 

4. Stadsdelsnämnden förordnar enligt 6 kap 36 § kommunallagen 

ordföranden att fatta beslut i ärenden som är så brådskande att 

nämndens beslut inte kan avvaktas, enligt kapitel 14. 

 

5. Beslut tagna med delegation ska anmälas. 

 
Ärendet 

Avdelningschefer för respektive verksamhetsområde har framfört 

önskemål om förändrad nivå på delegat dels för att säkerställa 

likställighetsprincipen och dels för att säkerställa en rationell 

ärendehantering. I vissa fall föreslås förändringar med anledning av 

ändrad lagstiftning m.m. Förvaltningen föreslår nämnden fastställa en 

reviderad delegationsordning. 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 november 2013. 

Dnr 862-2013-1.1 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 16   

Föreningsbidrag 2014 

Beslut 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beviljar bidrag till ideella föreningar 

enligt följande fördelning: 

- Tensta kvinno- och tjejjour beviljas 160 000 kronor.  

- Kvinnocenter i Tensta-Hjulsta beviljas 95 000 kronor.  

- Tenstas familje- och ungdomsförening beviljas 10 000 kronor. 

- Al Hidaya beviljas 10 000 kronor. 

- Somaliska Föräldrar och modersmålsföreningen beviljas 100 000 

kronor. 

- Gulan förening beviljas 10 000 kr 

- Grannstöd Spånga-Tensta beviljas 40 000 kronor. 

- Systrami beviljas 30 000 kronor.  

- Verdandi beviljas 455 000 kronor.  

- Spånga-Tensta kulturkommitté beviljas 80 000 kronor. 

- Järva Folkets Park beviljas 80 000 kronor. 

- Spånga Folkdansgille beviljas 15 000 kronor.  

- Tensta 4H gård beviljas 10 000 kr  

- Eritreanska islamiska föreningen i Stockholm beviljas 10 000 

kronor. 

- Nätverket för ungdomars framtid beviljas 5 000 kronor. 

- Somaliska Humanitär- och familjeförening beviljas 10 000 kronor. 

- Spånga Blåbandsförening beviljas 35 000 kronor. 

- Hela Människan beviljas 35 000 kronor. 

- Tenstas framtid beviljas 25 000 kronor. 

- Unga ledare beviljas 5 000 kr 

- Internationella bekantskaper beviljas 10 000 kr  

- Grekiska föreningen beviljas 20 000 kronor. 

 
Ärendet 

I ärendet föreslås hur föreningsbidragen för 2014 ska fördelas. I 

bilagan till ärendet redovisas samtliga inkomna ansökningar och 

ansökningssummor. Alla föreningar som har ansökt om bidrag 

kommer att underrättas per brev med besked om nämndens beslut. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 november 2013.  

Dnr 670-2013-5.4. 

forts. 
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Förslag till beslut 

Ordföranden Ann-Katrin Åslund (FP) föreslog gemensamt för 

FP+M+C att nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ornina Younan (S) lade gemensamt för S+MP+V 

fram ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom det. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta FP+M+C:s förslag. 

 
Reservation 

Reservation anmäldes av vice ordföranden Ornina Younan (S), Awad 

Hersi (M) Emanuel Öz (S) Rune Olofsson (S) Tomas Beer (MP) och 

Ifrah-Degmo Mohamed (V) till förmån för eget förslag. 

 

”Förslag till beslut 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd fördelar bidrag till ideella föreningar 

enligt följande:  

1. Tensta kvinno- och tjejjour beviljas 200 Tkr 

2. Kvinnocenter i Tensta-Hjulsta beviljas 150 000 Tkr.  

3. Tenstas familje- och ungdomsförening beviljas enligt förvaltnings 

förslag.  

4. Ansökan om föreningsbidrag från Al Hidaya avslås. Motivering 

majoriteten av medlemmarna bor inte i stadsdelen 

5. Somaliska Föräldrar och modersmålsföreningen beviljas 150 Tkr.  

6. Gulan förening beviljas enligt förvaltningsförslag  

7. Grannstöd Spånga-Tensta beviljas enligt förvaltnings förslag.  

8.  Systrami beviljas enligt förvaltnings förslag.  

9.  Verdandi beviljas 480Tkr 

10. Spånga-Tensta kulturkommitté beviljas 110 Tkr.  

11. Järva Folkets Park beviljas 130 Tkr.  

12. Spånga Folkdansgille beviljas enligt förvaltnings förslag. .  

13. Tensta 4H gård beviljas 50 Tkr  

14.  Eritreanska islamiska föreningen i Stockholm beviljas 35 Tkr.  

 

forts. 
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15. Nätverket för ungdomars framtid beviljas 15Tkr.  

16. Somaliska Humanitär- och familjeförening beviljas 15 Tkr.  

17. Spånga Blåbandsförening beviljas enligt förvaltnings förslag. .  

18. Hela Människan beviljas 45Tkr.  

19. Tenstas framtid beviljas 45 Tkr.  

20. Unga ledare beviljas 10 000 kr  

21.  Internationella bekantskaper beviljas 55Tkr  

22. Grekiska föreningen beviljas enligt förvaltningen. 

23. Tro och ljus beviljas 40Tkr.” 

Jonas Ljungstedt (V) anmälde jäv och lämnade lokalen under 

nämndens behandling av ärendet. 

 

__________________ 
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§ 17   

Svar på remiss om miljöbilsstrategi 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Det har inkommit en remiss från kommunstyrelsens stadsmiljörotel 

om strategi för miljöbilar och drivmedel för ett fossilfritt Stockholm. 

Strategin tar bland annat upp förslag som rör Stockholms stads egen 

bilpark och användningen av den.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 november 2013.  

Dnr 701-2013-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Awad Hersi (MP) lade för MP fram ett särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Vi instämmer i de synpunkter förvaltningen presenterar. 

 

Vi instämmer vidare i den reservation MP lämnat när detta ärende 

behandlades i miljö- och hälsoskyddsnämnden. 

 

Vi vill vidare poängtera att för att staden ska nå de uppsatta 

miljömålen 2015 och kunna uppnå en fullständig utfasning av fossila 

drivmedel till år 2050 – om blott 37 år - måste vi tänka både fritt och 

radikalt. Att staden och dess förvaltningar och bolag ska använda 

miljöbilar/fordon är en självklarhet. Det bör vara lika självklart att de 

företag staden anlitar bara använder miljöbilar, samt att de företag 

som utnyttjas av medborgarna därför att de omfattas av valfriheten 

vad gäller skola, förskola, vård och omsorg, och som därigenom är 

finansierade på samma sätt som kommunal verksamhet, också bara 

använder miljöbilar om de vill finnas med som valbara alternativ. 

 

Men oavsett drivmedel står det klart att den historiska parentesen som 

utgörs av tiden för ohämmad tillväxt av privatbilism i 

storstadsområdena måste vara över.  

forts. 
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Att gynna kooperativt ägande och nyttjande av fordon genom 

bilpooler, tillsammans med utbyggnad av kollektivtrafiken med 

tunnelbana, tåg, spårvagn och bussar för att öka kapacitet och 

tillgänglighet, är spår som väljs samtidigt med utfasningen av fossila 

drivmedel. 

 

Vi ser en glädjande utveckling i att andelen hushåll som väljer att inte 

äga en bil ökar, samt att andelen ungdomar som avstår från att ta 

körkort är hög. ” 

 

__________________ 
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§ 18   

Svar på remiss om remiss av överenskommelse om 
ärendehantering avseende hemlösa mellan kommunerna i 
Stockholms län 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen.  

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har översänt en remiss på ”Överenskommelse om 

ärendehantering avseende hemlösa mellan kommunerna i Stockholms 

län” (dnr 325-1539/2013). Sedan 2006 har det funnits riktlinjer för 

ärendehanteringen avseende hemlösa mellan kommunerna i 

Stockholms län. Av flera anledningar finns behov av att revidera 

riktlinjerna. En arbetsgrupp har tagit fram ett nytt förslag som under 

våren 2013 varit ute på tjänstemannaremiss. Arbetsgruppen har efter 

detta arbetat om delar av förslaget. KSL:s styrelse beslutade vid sitt 

sammanträde 2013-10-10 att rekommendera länets kommuner att anta 

överenskommelsen för ärendehantering avseende hemlösa i 

Stockholms län samt att denna ersätter de tidigare riktlinjerna. 

Stadsdelsförvaltningen ställer sig positiv till den föreslagna 

överenskommelsen.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 25 november.  

Dnr 719-2013-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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19a Resa inom tjänsten till en Mutal Study Visit (MUST) till 
Glasgow 22-24 januari 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden beviljar Medarbetar Maria Häggblom, Toni 

Mellblom, Liselotte Persson Öhrn, Annica Persson, Pasi Rosenqvist, 

Anna-Karin Svensson och Pernilla Söderberg att delta på en studie- 

och utvecklingsresa inom tjänsten till Glasgow 22-24 januari 2014 

tillsammans med medarbetare från Skarpnäcks stadsdelsförvaltning 

och Socialförvaltningen. 

 
Ärendet 

Spånga-Tensta har ett pågående erfarenhetsutbyte med Skarpnäcks 

stadsdelsförvaltning i syfte att utveckla arbetet med att motverka 

socialt utanförskap för barn, ungdomar och unga vuxna. Som ett led i 

det gemensamma erfarenhetsutbytet har stadsdelen sökt och beviljats 

bidrag till en Mutal Study Visit (MUST) till Glasgow den 22-24 

januari.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 december 2013.  

Dnr 879-2013-1.2.6 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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19b Månadsrapport november 2013 

         
Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner månadsrapporten för november 2014. 

  
Ärendet 

 Förvaltningsledningen har under perioden haft planeringsdagar för 

verksamhetsplanen 2014. Nytt för i år var att ett antal enhetschefer 

även deltog under planeringsdagarna. 

 Stockholms stad nya intranät har lanserats under november 

månad. 

 Individ- och familjeomsorgen arbetar med att få en lokal BUS-

överenskommelse med landstinget om samverkan kring barn i 

behov av särskilt stöd. 

 Resultatet av stadens brukarundersökning inom 

verksamhetsområdena äldreomsorg respektive 

funktionsnedsättning har kommit. 

 Varje enhets medarbetarenkäts resultat analyseras och diskuteras. 

 Förvaltningen prognostiserar en budget i balans efter 

resultatöverföring. Före resultatöverföring prognostiserar 

förvaltningen ett budgetunderskott om 1,2 mnkr.  

 Ekonomiskt bistånd prognostiserar ett budgetunderskott om 7,0 

mnkr. Förskolan har en positiv avvikelse om 2,2 mnkr efter 

resultatöverföring. Funktionsnedsättning har en positiv 

budgetavvikelse om 5,3 mnkr och äldreomsorg ett 

budgetunderskott om 1,3 mnkr samt individ- och familjeomsorgen 

ett budgetunderskott om 1,7 mnkr.  
 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 december 2013.  

Dnr 885-2013-1.2.1 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 

 

 

 


